龍騰2014  Book4L3  Handout 6 文法句型  (請於上課前完成90%，每題目只有1-2分鐘，為小組討論與練習念的時間，其他為全班開放式討論、各組互評或蝸牛區搶答時間)。最後3分鐘為教師歸納統整時間。總得分(互評區另計)
專注:         討論:  

提問:         解惑:

自己的名字: _______________  組別(1~12)是 _______________
            (自己統計)                     (老師統計)
自學分數: __________________ 蝸牛搶分區分數: ______________
自學、共學區(根據課本與提供的資料，思考出最合理的答案~)
*** (待會兒報告互評時間)被抽到報告的組別，只要成功上台報告，直接拿10分到30分，老師追問的問題，若是其他組可以補答，在蝸牛區每次得5分。
	Focal Point 2  ... that/those + of/in...

	　　本課重點在代名詞it/they、one/ones、that/those之區別。


(1) 複習句型：代名詞 it 與 they
• I bought a dictionary, and it is helpful to me. (it = the dictionary)
• I drank some sweet iced tea, but it made me more thirsty. (it = the iced tea)
• The man tried to escape from the jail, but it was impossible. (it = to escape from the jail)
• I get a lot of e-mails every day, and they upset me a lot. (they = e-mails)
• Sick people should eat more fruits and vegetables because they are good for their health. (they = fruits and vegetables)
蝸 – private message 私訊以上第3句的it是甚麼? 請討論。
蝸 – private message 私訊 以上第 5句的they是甚麼? 請討論。
(2) 複習句型：代名詞 one 與 ones
• The watch is too expensive; show me a cheaper one. (one = watch)
• I want a cellphone, but I don’t have enough money to buy one. (one = a cellphone)
• Passengers got out of the bus one after another.
• The applicants entered the office one by one for an interview.
• Helen has two hobbies; one is collecting stamps, and the other is playing the violin.
蝸 – private message 私訊 以上第 3 - 4 句的底線翻譯是甚麼? 請討論。
蝸 – private message 私訊 以上第 1 - 2 句的底線為什麼不用ones? 請討論。
(3) 課文句型：代名詞 that 與 those   互評 01 
名詞 + 比較級（常）+ that/those + 修飾語
同類但不同一個名詞作「比較」時，後面的名詞可用that/those代替。（此句型用於that/those後面有片語或子句修飾時。）
• The weather of California is much better than that of New York. (that = ______________)
• Sue loves to read American novels, especially those written by Hemingway. (those = ___________)
• The ears of a rabbit are longer than those of a fox. (those = ____________)
• The population of China is one fifth of that of the world. (that = _______________)
• This woman’s voice is sweeter than that of that man. (that = ______________)
蝸 – 上台報告答案有不完善的，直接進行”指定舞台”
(4) 補充句型：
 The former...; the latter...【指事物】= That...; this...（前者……，後者……）
 The former...; the latter...【指人】= The one...; the other...（前者……，後者……）
• Health is above wealth, for the latter cannot give as much happiness as the former.
• The clerk and the customer were arguing; the former/ the one stayed calm and the latter/the other got very angry.  蝸 – 以上2句進行中文精確翻譯，直接進入”指定舞台”
(5) 補充句型：
Those/People + who V... + 複數動詞 = One/He + who V... + 單數動詞 （凡是……的人；……者）
說明：who V...為關係子句，修飾主詞People/Those/He/One，其動詞的單複數應配合主詞。
• People/Those who insult themselves will be insulted by others.
• One/He who loves others will be loved by others.
• He who knows others is learned; he who knows himself is wise.
蝸 – 以上3句進行中文精確翻譯，直接進入”指定舞台”
蝸 – 以上3句進行中文精確翻譯時，翻譯時一定會出現的”字眼”是?

補充練習
選填題（依句意選出適當的代名詞）互評 01- 回答不完善的題目，直接轉入”指定舞台”
　it　　they　　one　　ones　　that　　those　
1. These colors aren’t suitable for the curtains in my room. Please show me brighter 　　　.
2. I bought an English-Chinese dictionary last night, but I lost 　　　 this morning.
3. The climate of Japan is not as mild as 　　　 of Taiwan.
4. The days in summer are longer than 　　　 in winter.

B. 引導式翻譯、中翻英、英翻中
1. 因為公車起火，乘客們接連地跑下車。
  Due to the fire, passengers jumped off the bus 　　　 after 　　　.
2. Sarah 愛看英國文學作品，特別是 Jane Austen 寫的。
  Sarah loves to read English literature works, especially 　　　 　　　 by Jane Austen.
3. 我們都知道，學是一回事，教又是另一回事。互評 02- 回答不完善的題目，直接轉入”指定舞台”
  We all know that                                                     
                                                                    .
4. 鄉下的空氣比都市的空氣乾淨。
                                                                     
                                                                     
5. 助人者，人恆助之。（Those who）
                                                                     
                                                                     
6. John’s clothing is that of a gentleman, but his speech and behavior are those of a clown.
                                                                     
                                                                     

參考答案：A.  1. ones　2. it　3. that　4. those
B. 1. one; another  2 those written   3. learning is one thing and teaching is another
4. The air in the country is cleaner than that in the city.
5. Those who help others will be helped by others.
6. John的衣著是紳士的衣著，可是他的言行卻是小丑的言行。
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